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ACTA 2 DE LA REUNIÓ DEL GRUP D’IMPULS DE LA LÍNEA ESTRATÈGICA 2: SERVEIS A LES 

PERSONES, TALENT I EMPRENEDORIA 

Data: 17 de gener de 2017  

Hora d’inici: 12 h 

Hora d’acabament: 14:15 h 

Ubicació: Sala de Plens del Consell Comarcal de Les Garrigues 

Han estat convocats:  

- Antoni Villas, president del Consell Comarcal de Les Garrigues i alcalde de Juneda 

- Jordi Sarlé, cap de l’àrea de Serveis Socials del Consell Comarcal de Les Garrigues 

- Tere Garsaball, coordinadora dels Serveis Socials del Consell Comarcal de Les Garrigues 

- Antoni Mateus, president de la Fundació de Serveis de Suport i de Talma 

- Josep Maria Solé, director de Talma 

- Montse Aixalà, directora de la Residència de Les Borges Blanques 

- Isidre Pinyol, coordinador del Pla Estratègic del Consell Comarcal de Les Garrigues 

- Meritxell Batlle, directora del CAP de Les Borges Blanques 

- Antoni Bressolí, president del Consell Consultiu de la gent gran de Les Garrigues 

- Josep Mª Magrinyà, gerent de la Residència Municipal de Juneda 

- Natàlia Gimenez, directora del centre de Dia de la Granadella  

- Patricia Llorente, dinamitzadora econòmica de l’Ajuntament de Juneda 

- Núria Poch, coordinadora del projecte innovador “Articulació de la Plataforma de 

Serveis de Proximitat a la gent gran de Les Garrigues” 

Excusen la seva assistència Antoni Bressolí i Natàlia Giménez.  

La Sra. Patricia Llorente ha estat convidada pel President com a oïdora dels temes a tractar. 

ORDRE DEL DIA 

1. Presentació nous membres al grup d’impuls. 

2. Lectura i si s’escau aprovació de l’acta 

3. Estat actual del projecte “Articulació de la plataforma de serveis de proximitat a la gent gran 
de les Garrigues”. 

4. Valoració de la documentació entregada 
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5. Proposta d’una metodologia de treball 

6. Precs i preguntes 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ  

El President obre la sessió i explica les noves dades anuals sobre la densitat de població que 
s’han obtingut recentment. Aquestes denoten un decreixement del nombre d’habitants a la 
comarca. Comenta que el Pla Estratègic també implica aquest tema i que hem de tenir clar què 
volem i cap on volem anar.  

1. Presentació nous membres al grup d’impuls. 

El Sr. Isidre Pinyol presenta els nous membres del grup d’impuls que van acordar-se en la 
reunió anterior. Aquests són:  

- Meritxell Batlle, directora del CAP. Assisteix Cristina Farràs en representació seva. 

- Antoni Bressolí que no ha pogut assistir.  

- Comenta que la Tere Garsaball va contactar amb la directora del Centre de Dia de la 
Granadella però no ha estat possible que assistís ja que hi ha hagut un canvi de direcció i estan 
en impàs.  

La Sra. Tere Garsaball comenta que a la Creu Roja de moment no se’ls convoca i que potser 
serà possible fer-ho més endavant.  

2. Lectura i si s’escau aprovació de l’acta 

Es passa a l’aprovació de l’acta anterior sense cap aspecte a comentar.  

3. Estat actual del projecte “Articulació de la plataforma de serveis de proximitat a la 
gent gran de les Garrigues”. 

El Sr. Isidre comenta l’aprovació pel SOC del projecte “Articulació de la Plataforma de Serveis 
de proximitat a la gent gran de Les Garrigues” amb l’adjudicació del 75% del pressupost. La 
resolució va ser a mitjans de desembre i comenta que la persona contractada per coordinar-lo 
és la Núria Poch i que va començar el dia 27 de desembre. Comenta que aquest projecte és el 
número 7 del Pla Estratègic, de 15 que n’hi ha.  

La Sra. Núria Poch fa una explicació del projecte, els seus objectius i les fases de les que consta 
i que s’engloba dins de l’acció 7.1. del Pla Estratègic. En relació al projecte, hi ha una visita 
organitzada pel dia 25 de gener a dos centres cívics: Igualada i Anglesola per poder veure el 
funcionament tècnic i així adquirir aprenentatges per posar-los a la pràctica a la futura 
Plataforma. També comenta que s’ha creat un Grup de Treball intern per donar impuls a 
aquest projecte en concret.  

El President comenta que hem de demostrar que aquests centres de serveis són necessaris. La 
Sra. Montse Aixalà diu que a la zona de Vinaixa, Albi, Pobla de Cérvoles... és necessari algun 
centre ja que a la gent gran d’aquella zona els és molt difícil poder anar al centre de dia de les 
Borges Blanques degut a un servei de transport de difícil accés pels horaris.  

El President diu que aquests centres de serveis de proximitat també seran efectius per realitzar 
un seguiment de la gent gran i preveure els problemes que puguin sorgir. El Sr. Isidre Pinyol 
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comenta que l’objectiu també és treure’n bones pràctiques per poder-ho transmetre a altres 
zones rurals.  

La Sra. Montse Aixalà comenta que en els darrers mesos, la llista d’espera del Centre de Dia de 
les Borges Blanques ha augmentat considerablement i que això indica que cada cop hi ha més 
necessitats.  

La Sra. Cristina Farràs diu que detecten un gran nombre de gent gran fràgil que està al domicili 
i que els problemes es fan més evidents quan empitjora un dels dos membres del matrimoni. 
Són persones que tenen diverses necessitats (organització medicació, realització de la compra, 
acompanyaments...). També comenta que per persones que viuen soles, el fet de que algú les 
pogués acompanyar a un centre de serveis i que pogués passar-hi la tarda, li canviaria 
positivament la seva vida quotidiana.  

El President parla de la idea de que aquests nous centres siguin un espai obert i accessible a 
tothom. 

La Sra. Tere Garsaball diu que hem d’intentar crear diferents nivells d’atenció a la comarca 
amb els centres de serveis: 

- Centres Cívics 
- SAIARS 
- Assistencials  

La Sra. Cristina Farràs diu que des del CAP poden donar indicacions als professionals dels 
centres, sobre persones grans que sigui necessari estar-n’hi més pendents.  

La Sra. Tere Garsaball explica el Servei de Teleassistència amb el que compta la comarca, un 
servei que funciona molt bé i que resulta molt econòmic.  

4. Valoració de la documentació entregada 

El Sr. Isidre Pinyol comenta que és important i urgent començar a plantejar la idea de la 
realització d’un centre SAIAR i que pertany a l’acció 7.4 de la línea 2 del Pla Estratègic.  

El Sr. Josep Maria Solé comenta que ell ha treballat tot el projecte 7 del Pla Estratègic. Ha 
valorat de cadascuna de les accions el què/qui/com/quan i presenta el document. També 
presenta el què pot oferir Talma pel que fa a aquest projecte determinat a més d’oferir dades 
sobre l’atenció de Talma a diferents col·lectius de la comarca.  

La Sra. Núria Poch comenta que l’acció 7.1 ja està més treballada i estructurada i que és la que 
correspon al projecte en marxa.  

El Sr. Josep Maria Solé també comenta que hi ha un aspecte important: per construir la nova 
comarca hem de començar per comprar a la pròpia comarca i que hem d’aconseguir fer-ho 
entendre a la gent.  

El Sr. Isidre Pinyol diu que també caldria treballar joventut i els altres àmbits dels que consta la 
línea 2. Procedeix a fer entrega de documentació estadística sobre diferents indicadors de la 
comarca per poder-nos fer una idea de les dades amb les quals comptem.  

5. Proposta d’una metodologia de treball 

El Sr. Isidre Pinyol comenta que la metodologia que es seguirà serà la següent:  
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- Realització d’una convocatòria 

- Realització d’una acta 

- L’acta s’enviarà i es penjarà a la pàgina web del Pla estratègic per fer-la oberta i pública a 
tothom que ho vulgui seguir, també a la comissió de seguiment i als grups d’impuls d’altres 
línies.  

La Sra. Tere Garsaball comenta que també caldria passar informació del projecte innovador 
“Articulació de la Plataforma de Serveis de proximitat a la gent gran de Les Garrigues” a 
mesura que es vagi avançant per estar-ne tots al dia i poder valorar-ho. També proposa 
centrar-nos inicialment, amb el projecte 7 per anar-lo treballant a les posteriors reunions. 
També diu que la funció del grup hauria de ser l’anàlisi dels projectes que es vagin portant a 
terme i que cadascú donés la seva opinió i aportés suggerències.  

6. Precs i preguntes 

La Sra. Tere Garsaball explica el projecte que s’ha posat en marxa recentment sobre 
intervenció socioeducativa a infants. Són itinerants i van per diferents pobles de la comarca 
realitzant activitats. És un servei preventiu. Ho comenta per poder actuar tots en una mateixa 
línea.  

La Sra. Cristina Farràs comenta que es podria valorar el fet de reorientar als malalts mentals de 
la comarca cap a Talma.  

El Sr. Antoni Mateus comenta si el Consell Comarcal té dades estadístiques de diferents 
col·lectius de la comarca ja que considera que seria necessari per treballar a partir d’aquí.  

El President comenta que aquests tipus de dades no són fàcils de trobar. Comenta que en el 
Pla de Garantia Juvenil, de 5 joves que podien entrar-hi, només ho han fet 4 perquè havien de 
ser ells els que se’n assabentessin ja que degut a la falta de dades no es podien anar a trobar.  

La Sra. Cristina Farràs comenta que al CAP no tenen les dades pertanyents als intervals de 
jubilacions de les persones grans.  

La Sra. Tere Garsaball diu que les dades estadístiques existeixen però s’ha de saber on trobar-
les. Aquesta part la sabrà fer un especialista en aquests tipus d’estudis.  

Finalment, es decideix que la propera reunió tindrà lloc el dia 28 de febrer a les 9 del matí.  

S’arriba a l’acord de dur treballat el projecte 8 del Pla Estratègic. També que es convocarà a la 
Marta Peiró de joventut a la propera reunió ja que el projecte 8 correspon als joves.  

 

 

 


